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Til	Asker	kommune	
v/Ingrid	Drivenes	 	

Kopi:		 Direktør,	Ragnar	Sand	Fuglum	
		 Leder	Natur	og	Idrett,	Lisbeth	Stokke	Fjeldly	
		 Komité	for	teknikk,	kultur	og	fritid	
		 Idrettslagene	i	Asker	
		 	
Asker,	2.	mai	2016	

	
ASKER	IDRETTSRÅDS	SVAR	PÅ	HØRINGSUTKAST	KOMMUNEDELPLAN	FOR	IDRETT,	
FRILUFTSLIV	OG	FYSISK	AKTIVITET	2016-2028	(KIF	planen),	saksnr.	15/1609	
	
DEL	1		 INNLEDNING	
Asker	idrettsråd	(AIR)	takker	administrasjonen	og	politikerne	for	det	tette	samarbeidet	i	arbeidet	
med	KIF	planen.	Idrettsrådets	erfaring	er	at	samskaping	er	krevende	både	for	frivilligheten	og	for	
kommunen,	og	at	vi	ved	god	kommunikasjon	og	gjensidig	forståelse	for	hverandres	roller	er	i	ferd	
med	å	utvikle	samskaping	i	ordets	rette	forstand.	
	
Idretten	er	en	arena	som	egner	seg	svært	godt	knyttet	til	forebygging,	inkludering	og	selvsagt	fysisk	
aktivitet	i	seg	selv.	Bærende	for	all	idrettsaktivitet	er	tilgang	til	anlegg	av	ulik	størrelse	og	art.	
Idrettsrådet	er	av	den	enkle	grunn	svært	opptatt	av	å	optimalisere	bruk	av	eksisterende	
idrettsanlegg	i	kommunen	og	ikke	minst	bygging	av	nye	anlegg	der	det	er	underdekning.	
	
AIR	har	mottatt	innspill	fra	10	klubber	i	høringsperioden	og	skjener	også	til	innspill	fra	klubbene	i	
forbindelse	med	høring	av	planprogrammet	av	mai/juni	2015.	Klubbenes	innspill	er	medtatt	i	
idrettsrådets	vurderinger	om	hovedpunkter	som	ønskes	prioritert,	samt	vedlagt	i	sin	helhet	slik	at	
politikere	og	administrasjonen	har	anledning	til	å	vurdere	den	enkelte	innspill.	Konkrete	
anleggsinnspill	tas	med	i	idrettsrådets	oppdaterte	prioriteringsliste,	som	utarbeides	i	forkant	av	
politisk	behandling	av	KIF	planen.		
	
AIR	ønsker	å	fortsette	den	tette	samhandlingen	med	politikerne	og	kommunen	og	vil	med	dette	be	
om	at	idrettsrådets	innspill	inntas	i	endelig	KIF	plan	etter	resultat	fra	diskusjon	og	samskaping	
mellom	alle	partene.	
	
På	bakgrunn	av	KIF	planens	viktighet	for	idretten	har	vi	valgt	å	strukturere	innspillet	som	følger:	
	
Del	1	 Innledning	
Del	2	 Hovedpunkter	og	forslag	til	vedtak	
Del	3		 Sammenheng	mellom	AIRs	tidligere	innspill,	KIF	planens	høringsutkast	og	årlige	innspill	til	
		 handlingsprogram	
Del	4		 Innspill	til	KIF	planens	første	og	andre	virkeår		
Del	5	 Innspill	til	KIF	planens	langsiktige	perspektiv	
Del	6	 Kortversjon	av	idrettslagenes	innspill	til	høringsutkastet	
Del	7	 Idrettslagenes	innspill	til	høringsutkastet	i	sin	helhet	
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DEL	2	 HOVEDPUNKTER	OG	FORSLAG	TIL	VEDTAK	
Asker	idrettsråd	har	fått	innspill	fra	klubbene	og	gir	samlet	sett	følgende	forslag	til	vedtak	
(oppsummering	av	kapitel	3-7):	
	
	
Forslag	til	vedtak:		
Frivillige	organisasjoners	prioriteringer	i	forbindelse	med	innspill	til	kommunens	Handlingsprogram	
må	årlig	oppdateres	i	KIF	planen.	
	
Forslag	til	vedtak:		
Rådmannen	bes	vurdere	en	avtale	om	forskuttering	av	spillemidler	mellom	Asker	kommune	og	Asker	
idrettsråd.	
	
Forslag	til	vedtak:		
Kommunale	tilskudd	til	frivillige	organisasjoner	indeksreguleres	fra	og	med	2016.	Dette	for	å	sikre	
kontinuitet	i	frivillighetens	evne	til	å	skape	aktivitet.	
	
Forslag	til	vedtak:		
Rådmannen	bes	vurdere	finansieringsmodell	for	kommunal	investeringsstøtte	i	forbindelse	med	
bygging	av	idretts-	og	aktivitetsanlegg.	Modellen	skal	være	i	tråd	med	kommunens	ønske	om	større	
samskaping	mellom	frivilligheten	og	kommunen.	
	
Forslag	til	vedtak:	
Rådmannen	bes	vurdere	å	avsette	10	MNOK	til	mindre	idrettsanlegg	og	nærmiljøanlegg,	der	
idrettsrådet	gir	føringer	for	hvilke	anlegg	som	skal	prioriteres	
	
Forslag	til	vedtak:		
Rådmannen	bes	samhandle	med	Asker	idrettsråd	for	å	sikre	areal	til	idrettsformål	ved	rullering	av	
kommuneplanens	arealdel.	
	
Forslag	til	vedtak:	
Rådmannen	bes	aktivt	involvere	Asker	idrettsråd	i	alle	utbyggingssaker	som	involverer	
nye/eksisterende	skolers	uteområde	samt	mellomstore	og	større	utbyggingssaker	som	tilsier	relativt	
stor	befolkningsøkning	i	et	område.	
	

Forslag	til	vedtak:		
Rådmannen	bes	samhandle	med	Asker	idrettsråd	og	justere	ambisjonsnivået	i	enkelte	
måleindikatorer	slik	at	de	i	større	grad	reflekterer	økt	befolkningsvekst	i	kommunen.		
	
Forslag	til	vedtak:		
Rådmannen	bes	samhandle	med	Asker	idrettsråd	for	å	sikre	at	utarbeidet	kunnskapsgrunnlag	i	enda	
større	grad	gjøres	gjeldende	som	underlag	knyttet	til	forestående	arbeid	med	utarbeidelse	av	
ytterligere	måleindikatorer.	
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Forslag	til	vedtak:		
Rådmannen	bes	legge	til	rette	for	å	optimalisere	utnyttelsen	av	kommunale	idrettsanlegg.	Dette	kan	
gjøres	ved	å	ta	i	bruk	flere	timer	per	dag	og	åpne	anleggene	for	trening	i	helgene.	
	
Forslag	til	vedtak:		
Rådmannen	bes	vurdere	å	inkludere	en	ordning	tilsvarende	Tromsø	Idrettsråds	”Aktivitetsguide”	i	
arbeidet	med	å	sikre	lik	tilgang	til	aktiviteter	for	alle	i	kommune	n,	også	som	et	ledd	i	
integreringsarbeidet	i	kommunen.	AIR	anbefaler	at	dette	arbeidet	sees	i	sammenheng	med	arbeidet	
som	gjøres	i	tilknytning	til	politisk	sak	om	oppleveleseskort.	
	
Forslag	til	vedtak:		
Rådmannen	bes	vurdere	soneinndelingen	i	Holmen	området	slik	at	tallmaterialet	det	henvises	til	
reflekterer	reell	situasjon	for	idrettslagene	i	området.	
	
Forslag	til	vedtak:		
Rådmannen	bes	om	i	større	grad	gjøre	utredning	av	hvilke	idrettsanlegg	som	bør	plasseres	i	
tilknytning	til	idrettsparker	i	de	ulike	sonene	i	Asker.	
	
Forslag	til	vedtak:		
Rådmannen	bes	innarbeide	kunstgressbaner,	basket	stativ	og	andre	enkle	anlegg	ved	
bygging/rehabilitering	av	skoler.	Anleggene	skal	motivere	til	fysisk	aktivitet	i	og	etter	skoletid	for	
egenorganisert	og	organisert	idrett.	
	
Forslag	til	vedtak:		
Rådmannen	bes	arbeide	for	at	det	gjøres	enklere	for	idrettslagene	å	skape	aktivitet	sammen	med	
skolene,	eksempelvis	gjennom	idretts-	og	frilufts	SFO.	
	
Forslag	til	vedtak:	
Asker	kommune	bør	støtte	og	samhandle	aktivt	med	idrettslag	som	ønsker	å	arrangere	
internasjonale	eller	nasjonale	mesterskap,	og	større	konkurranser	og	stevner.	
	
	
	
DEL	3		 SAMMENHENG	MELLOM	AIRs	TIDLIGERE	INNSPILL,	KIF	PLANENS	HØRINGSUTKAST	
OG	ÅRLIGE	INNSPILL	TIL	HANDLINGSPROGRAM	
	
Vi	viser	til	høringsutkastets	del	4,	som	er	idrettens	momenter	fra	omfattende	prosesser	knyttet	til	
forarbeid	med	KIF	planen.	Vi	understreker	at	underlagets	kapittel	2,	prioritering	av	anlegg,	og	kapittel	
3,	definering	av	utfordringsbilde,	er	levende	dokumenter	som	årlig	må	oppdateres	i	henhold	til	
prosesser	knyttet	til	Handlingsprogram.		
	
Forslag	til	vedtak:		
Frivillige	organisasjoners	egne	prioriteringer	i	forbindelse	med	innspill	til	kommunens	
Handlingsprogram	må	årlig	oppdateres	i	KIF	planen.	
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DEL	4		 INNSPILL	TIL	KIF	PLANENS	FØRSTE	OG	ANDRE	VIRKEÅR	
	
PRINSIPPSAKER	SOM	KAN	POLITISK	BEHANDLES	I	2016	
1) Forskuttering	av	spillemidler	som	bidrag	til	bedre	mulighet	for	idretten	å	selv	å	bygge	anlegg.	AIR	

anbefaler	rådmannen	å	se	til	avtale	mellom	Nittedal	kommune	og	Nittedal	idrettsråd.	
	

Forslag	til	vedtak:		
Rådmannen	bes	vurdere	en	avtale	om	forskuttering	av	spillemidler	mellom	Asker	kommune	og	Asker	
idrettsråd.	
	
2) Beslutte	at	kommunale	tilskudd	skal	indeksreguleres	slik	at	frivillighetens	evne	til	å	fokusere	på	å	

skape	aktivitet	opprettholdes	
	

Forslag	til	vedtak:		
Kommunale	tilskudd	til	frivillige	organisasjoner	indeksreguleres	fra	og	med	2016.	Dette	for	å	sikre	
kontinuitet	i	frivillighetens	evne	til	å	skape	aktivitet.	
	
3) AIRs	hovedsyn	er	at	idrettslagene	skal	skape	aktivitet.	Når	situasjonen	er	slik	at	tilgang	til	anlegg	

er	en	flaskehals	for	å	skape	denne	aktiviteten	ønsker	idrettsrådet	å	legge	til	rette	for	modeller	
som	bidrar	til	å	bedre	situasjonen.	
	
AIR	ønsker	å	synliggjøre	deling	av	ansvar	for	å	bygge	idrettsanlegg	mellom	idretten	og	
kommunen	gjennom	finansieringsmodell	som	understøtter	dette.	Et	alternativ	er	å	gi	Asker	
idrettsråd	ansvar	for	årlige	investeringsmidler	til	realisering	av	mindre	anlegg.		
	
I	Bærum	kommune	har	en	slik	modell	vært	praktisert	med	hell	gjennom	mange	år.	I	Nittedal	
kommune	har	kommunen	og	idrettsrådet	inngått	avtale		 om	investeringsstøtte	med	tre	parter	
(kommunen,	idrettslaget	og	staten	gjennom	spillemidler)	og	vi	ber	politikerne	vurdere	disse	
modellene	også	for	Asker	kommune.	Dette	er	et	spleiselag	som	alle	parter	vil	nyte	godt	av	og	
som	også	vil	bygge	opp	om	den	ferske	Stortingsmeldingen	om	Friluftsliv	(St.meld.	Nr.	18	2015-
16).	Tilrettelegging	for	fysisk	aktivitet	i	nærmiljøet	er	første	prioritet	i	denne	meldingen.	

	
Forslag	til	vedtak:		
Rådmannen	bes	vurdere	finansieringsmodell	for	kommunal	investeringsstøtte	i	forbindelse	med	
bygging	av	idretts-	og	aktivitetsanlegg.	Modellen	skal	være	i	tråd	med	kommunens	ønske	om	større	
samskaping	mellom	frivilligheten	og	kommunen.	
	
	
AIRS	INNSPILL	TIL	HANDLINGSPROGRAM	2017-2020	
Vi	tillater	oss	å	minne	om	AIRs	innspill	til	Handlingsprogram	2017-2020.	Se	innspill	oversendt	til	
komité	for	teknikk,	kultur	og	fritid	16.	mars	2016,	med	følgende	hovedpunkter:	
	
• Forebygging:	idrett	og	fysisk	aktivitet	som	viktige	pilarer	må	konkretiseres	i	form	av	bedre	

rammebetingelser	
• Integrering:	idretten	bidrar	til	at	utsatte	grupper	får	tilhørighet	og	mestringsfølelse.		
• Samarbeidsprosjekter:	Prosjektmidler	til	samarbeidsprosjekter	som	også	bidrar	til	integrering	av	

utsatte	grupper	må	prioriteres.	Aktivitetskort	er	et	slikt	prosjekt,	der	innvilgede	midler	på	kr	300	
000	må	utøkes	betydelig	for	å	gi	en	effekt.	
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• AIR	foreslår	at	det	årlig	avsettes	10	MNOK	til	mindre	idrettsanlegg	og	nærmiljøanlegg,	der	
idrettsrådet	gir	føringer	for	hvilke	anlegg	som	skal	prioriteres	

• forskuttering	av	spillemidler:	Idrettslagene	mottar	ikke	spillemidler	før	flere	år	etter	at	de	har	
bygget	et	privat	anlegg.	

• Indeksregulering	av	kommunale	tilskudd,	som	ikke	har	vært	indeksregulert	de	siste	5	årene	
	
	
	
DEL	5		 INNSPILL	TIL	KIF	PLANENS	LANGSIKTIGE	PERSPEKTIV	
	
AREAL	TIL	IDRETTSFORMÅL:	
Idretten	har	en	sentral	rolle	i	et	folkehelseperspektiv.	Det	å	sikre	areal	til	idrettsformål	er	essensielt	
for	å	skape	aktivitet	for	alle	grupper	i	befolkningen	
	
Forslag	til	vedtak:		
Rådmannen	bes	samhandle	med	Asker	idrettsråd	for	å	sikre	areal	til	idrettsformål	ved	rullering	av	
kommuneplanens	arealdel.	
	
Forslag	til	vedtak:	
Rådmannen	bes	aktivt	involvere	Asker	idrettsråd	i	alle	utbyggingssaker	som	involverer	
nye/eksisterende	skolers	uteområde	samt	mellomstore	og	større	utbyggingssaker	som	tilsier	relativt	
stor	befolkningsøkning	i	et	område.	
	

KIF	PLANENS	AMBISJONSNIVÅ	

AIR	registrerer	at	måltall	og	ambisjoner	for	utbygging	av	idrettsanlegg	ikke	står	i	forhold	til	forventet	
befolkningsvekst	og	eksisterende	dekningsgrad	for	idrettsanlegg.	Det	er	viktig	at	en	plan	med	et	
langsiktig	perspektiv	tar	inn	over	seg	det	reelle	fremtidsbildet	også	knyttet	til	måleindikatorer.	

Forslag	til	vedtak:		
Rådmannen	bes	samhandle	med	Asker	idrettsråd	og	justere	ambisjonsnivået	i	enkelte	
måleindikatorer	slik	at	de	i	større	grad	reflekterer	økt	befolkningsvekst	i	kommunen.		
	
	
KIF	PLANENS	BRUK	AV	KUNNSKAPSGRUNNLAGET	

AIR	er	glad	for	at	rådmannen	har	lagt	ned	mye	arbeid	i	å	oppdatere	kunnskapsgrunnlaget	for	idretten	
i	Asker.		Dette	har	vært	savnet	og	er	fakta	på	bordet	som	vil	være	god	støtte	til	beslutninger	i	årene	
som	kommer.	Idrettsrådet	mener	at	kunnskapsgrunnlaget	i	for	liten	grad	er	knyttet	opp	mot	
strategier	og	måleindikatorer	i	planen.	Kunnskapsgrunnlaget	bør	med	andre	ord	i	enda	større	grad	
gjøre	seg	gjeldende	som	beslutningsunderlag	for	videre	arbeid	med	planens	målsettinger.	AIR	jobber	
gjerne	videre	med	kommunen	for	å	sikre	felles	forståelse	av	dette	arbeidet.	

Forslag	til	vedtak:		
Rådmannen	bes	samhandle	med	Asker	idrettsråd	for	å	sikre	at	utarbeidet	kunnskapsgrunnlag	i	enda	
større	grad	gjøres	gjeldende	som	underlag	knyttet	til	forestående	arbeid	med	utarbeidelse	av	
ytterligere	måleindikatorer.	
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AIRS	PRIORITERTE	SATSINGSOMRÅDE	INTEGRERING/INKLUDERING	

I	høringsutkastet	pekes	det	på	at	idretten	har	en	sentral	rolle	i	forhold	til	inkludering	og	aktivisering	
av	fremmedkulturelle.	Vi	vet	at	det	å	komme	inn	i	et	fellesskap	med	gode	rollemodeller	er	
avgjørende	for	utvikling	hos	barn,	og	det	kan	gjøre	barn	klare	for	å	integreres	godt	i	det	norske	
samfunnet.		

Mange	idrettslag	har	tilbud	tilpasset	spesielle	grupper,	med	sikte	på	integrering	og	aktivisering.	Dette	
er	viktige	og	gode	tiltak.	Men	virkelig	bærekraftig	inkludering	innebærer	deltakelse	på	lik	linje	med	
alle	andre	i	de	vanlige	tilbudene	i	idrettslagene.	Steget	over	fra	deltakelse	i	et	lavterskeltilbud	
tilpasset	den	enkelte	gruppe	til	virkelig	inkludering	kan	være	krevende:	det	kan	være	språkbarrierer,	
store	krav	til	utstyr,	forståelse	for	at	foreldreinnsats	og	dugnader	er	en	del	av	«kontrakten»,	dyre	
turer	og	cuper,	og	krevende	transport	til	og	fra	trening.	Og	virkelig	inkludering	krever	en	mottaksside	
i	klubbene	som	er	innstilt	på	å	bruke	tid	og	ressurser	på	dette.	

Erfaring	tilsier	(ref.	Kjelsås	IL	og	Gruner	fotball,	og	innlegg	fra	Tromsø	Idrettsråd	og	Ullensaker	
Idrettsråd	på	NIFs	inkluderingskonferanse	2016)	at	virkelig	inkludering	krever	langsiktig	innsats	fra	
frivillige	i	klubbene;	Det	krever	gjennomtenkt	strategi	i	forhold	til	dialog	med	fremmedkulturelle	
foreldre,	gjentatt	informasjon	om	for	eksempel	utstyr	og	oppmøte	på	helt	grunnleggende	nivå,	og	
innsats	i	forhold	til	å	etablere	engasjement	for	dugnader.	Klubber	med	stort	innslag	av	
fremmedkulturelle,	eller	barn	fra	ressurssvake	hjem,	må	bruke	mye	tid	på	individuell	vurdering	av	
reduserte	treningsavgifter	og	dialog	med	NAV	i	hvert	relevante	enkelttilfelle.	Aktivitetskortet	kan	
være	et	viktig	element	for	å	avhjelpe	noen	utfordringer.		

Summen	av	disse	utfordringene	kan	likevel	gjøre	at	klubber	legger	mindre	vekt	på	virkelig	inkludering	
enn	det	som	er	til	samfunnets	beste;	gevinsten	ved	virkelig	inkludering	er	større	enn	det	klubbene	
selv	tar	inn	over	seg	når	de	planlegger.	Dette	tilsier	at	fellesskapet	har	en	rolle	å	spille	her.		

I	Tromsø	er	det	etablert	en	ordning	som	kobler	det	enkelte	hjem	og	idretten	via	en	såkalt	
«aktivitetsguide».	Et	enkelt	søknadsskjema	om	å	få	aktivitetsguide	er	lagt	ut	på	aktuelle	steder	i	
kommunen,	som	NAV-kontorer,	skoler,	barnehager,	helsestasjoner,	legekontorer	etc.	Denne	guiden	
er	en	frivillig	person	med	god	kjennskap	til	lokale	idrettstilbud	og	støtteordninger,	som	kan	veilede	
barn	inn	i	riktig	idrett.	Idrettsguiden	følger	så	barnet	på	trening	til	barnet	er	integrert	i	ønsket	
aktivitet,	med	nødvendig	utstyr,	informasjon	og	bruk	av	støtteordninger.	I	Tromsø	tar	det	
erfaringsmessig	fra	2-8	uker	før	et	barn	er	etablert	i	sin	valgte	idrett,	og	XX	barn	har	blitt	integrert	på	
denne	måten.	Ordningen	setter	således	behovet	til	den	enkelte	utsatte	familie	i	sentrum,	i	stedet	for	
at	ordningen	har	utspring	i	den	enkelte	idrett.	Asker	Idrettsråd	vil	foreslå	at	muligheten	for	en	
tilsvarende	ordning	i	Asker	vurderes	i	tilknytning	til	politisk	sak	om	aktivitetskort/opplevelseskort.	
Dette	kan	være	et	supplement	til	de	mange	gode	spesialtilbud	som	idretten	allerede	i	dag	har	
etablert.	

Forslag	til	vedtak:		
Rådmannen	bes	vurdere	å	inkludere	en	ordning	tilsvarende	Tromsø	Idrettsråds	”Aktivitetsguide”	i	
arbeidet	med	å	sikre	lik	tilgang	til	aktiviteter	for	alle	i	kommunen,	også	som	et	ledd	i	
integreringsarbeidet	i	kommunen.	AIR	anbefaler	at	dette	arbeidet	sees	i	sammenheng	med	arbeidet	
som	gjøres	i	tilknytning	til	politisk	sak	om	opplevelseskort.	
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AIR	ser	samtidig	at	inkluderingsarbeidet	vil	kunne	bli	lettere	dersom	man	i	tillegg	til	å	jobbe	”utenifra-
og-inn”	jobber	”innenifra-og	ut”.	Med	dette	menes	konkret	at	intensjonen	om	å	gjøre	idrettslagene	
mer	tilgjengelig	for	flyktninger	kan	gjøres	enklere	dersom	det	er	mennesker	blant	flyktningene	med	
interesse	for	idrett	som	kan	være	som	kontaktpersoner	for	idrettslagene.	Ressurspersonene	kan	
bidra	til	å	kartlegge	behov	og	ønsker	fra	beboerne.	Ressurspersonene	kan	og	bør	være	en	del	av	
aktivitetsguide-konseptet.	
	

UTNYTTELSE	AV	ANLEGGS	KAPASITET	
AIR	er	opptatt	av	å	sikre	bedre	utnyttelse	av	dagens	idrettsanlegg,	og	spesielt	haller	i	tilknytning	til		
skolene.	I	en	kommune	der	idrettsanlegg	er	en	knapphetsfaktor	(etterspørsel	>	tilbud)	er	det	spesielt	
viktig	å	utnytte	eksisterende	anlegg	optimal.	Dette	betyr	økt	åpningstid	per	dag	og	økt	antall	dager	i	
uken	med	åpningstid	for	trening,	dvs	også	trening	i	helgene.	Her	må	vi	kunne	be	om	at	det	er	
maksimal	tilgjengelighet	til	bruk	av	de	anlegg	vi	allerede	har.	AIR	bidrar	gjerne	til	å	finne	praktiske	
tilsynsordninger	slik	at	kostnadene	blir	overkommelige	ved	økt	bruk.	

Forslag	til	vedtak:		
Rådmannen	bes	legge	til	rette	for	å	optimalisere	utnyttelsen	av	kommunale	idrettsanlegg.	Dette	kan	
gjøres	ved	å	ta	i	bruk	flere	timer	per	dag	og	åpne	anleggene	for	trening	i	helgene.	
	
	
SVØMME	OPPLÆRING	I	SKOLEN	
En	ny	form	for	svømmeopplæring	har	på	rekordtid	gjort	750	Bergensbarn	trygge	i	vannet	takket	være	
ukentlig	svømmeopplæring	med	profesjonelle	svømmetrenere.	Prosjektet	heter	«Svøm	i	Bergen»	og	
har	medført	at	man	i	løpet	av	skoleåret	har	gått	fra	5%	til	80%	av	elevene	som	har	klart	
svømmekravet.	
	
Prosjektet	innebærer	at	skolene	bringer	skolebarn	til	svømmehallene	der	klubbene,	med	sine	
profesjonelle	instruktører	tar	seg	av	svømmeundervisningen	i	samarbeid	med	lærerne.	Man	oppnår	
på	denne	måten	høyere	instruktør-	og	lærertetthet	i	undervisningen	samtidig	som	lærerne	blir	tilført	
mer	kompetanse.	

Forslag	til	vedtak:		
Rådmannen	bes	vurdere	dagens	svømmeopplæring	i	skolen.	Asker	Svømmeklubb	har	ambisjon	om	å	
bidra	til	å	gjøre	svømmeopplæringen	i	skolen	bedre	enn	den	er	i	dag	og	AIR	oppfordrer	rådmannen	til	
å	gå	i	tett	dialog	med	klubben	for	å	undersøke	mulighetsrommet.	
	
	
SAMHANDLING	SKOLE/IDRETT	
Skolen	og	skolegården	er	en	viktig	arena	for	fysisk	aktivitet	i	skoletiden	og	også	en	viktig	arena	for	
egenorganisert	og	organisert	fysisk	aktivitet	utenom	skoletid.	Det	er	viktig	at	skolegårdene	
gjenspeiler	kommunens	ønske	om	en	mer	fysisk	aktiv	befolkning.	Dette	betyr	flater	som	innbyr	til	
variert	aktivitet	og	gode	møteplasser.	Idrettsrådet	gjentar	tidligere	innspill	om	at	det	må	bygges	
kunstgressbaner	ved	nybygging	og	rehabilitering	av	skoler.	Tilrettelegging	for	utendørs	basketball	
også	et	godt	og	rimelig	anlegg	som	kan	benyttes	både	i	og	etter	skoletid.	
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Forslag	til	vedtak:		
Rådmannen	bes	innarbeide	kunstgressbaner,	basket	stativ	og	andre	enkle	anlegg	ved	
bygging/rehabilitering	av	skoler.	Anleggene	skal	motivere	til	fysisk	aktivitet	i	og	etter	skoletid	for	
egenorganisert	og	organisert	idrett.	

		
Idretts-	og	frilufts	SFO	er	en	fin	ordning	som	åpner	for	større	samhandling	mellom	frivilligheten	og	
skolen.	Asker	idrettsråd	anbefaler	at	det	i	enda	større	grad	synliggjøres	hvilke	synergier	som	åpner	
seg	ved	at	idrettslagene	og	skolen	lager	tilbud	for	barna	i	fellesskap.	Det	må	i	større	grad	også	åpnes	
for	at	frivillige	fra	idrettslagene	kan	presentere	sine	idrettsgrener/aktiviteter	på	skolene	(eksempelvis	
i	gymtimene	i	barneskolen	eller	invitere	barna	til	sine	anlegg/baner/løyper	på	ekskursjon	i	gymtimen	
eller	etter	skoletid.	Dette	kan	lede	til	at	barn	ser	nye	alternativer	og	får	prøvd	noe	nytt.		
	
Forslag	til	vedtak:		
Rådmannen	bes	arbeide	for	at	det	gjøres	enklere	for	idrettslagene	å	skape	aktivitet	sammen	med	
skolene,	eksempelvis	gjennom	idretts-	og	frilufts	SFO.	
	
	
TETTSTEDSUTVIKLING	OG	HELHETSPLANER	
AIR	er	enig	med	rådmannen	i	sonetenking	rundt	tettstedsutvikling	i	Asker.	Soneinndelingen	bør	
imidlertid	gjennomgås	nøyere	spesielt	for	Holmen	området	idet	avgrensingen	av	sonen	ikke	gir	et	
representativt	uttrykk	for	idretten	i	området	versus	nedslagsfeltet	til	idrettslagene	i	sonene.	
	
Forslag	til	vedtak:		
Rådmannen	bes	vurdere	soneinndelingen	i	Holmen	området	slik	at	tallmaterialet	det	henvises	til	
reflekterer	reell	situasjon	for	idrettslagene	i	området.	
	
Asker	idrettsråd	mener	det	er	viktig	å	tenke	helhetlig	også	for	idrettsanlegg	ved	videre	arbeid	med	
tettstedsutvikling	i	Asker.	Idrettsarenaene	er	svært	viktige	møteplasser	og	inkluderingsarenaer	og	det	
må	være	en	helhetlig	tanke	bak	hvilke	anleggs	som	plasseres	hvor	og	hvor	mange	anlegg	man	bør	ha	
av	ulike	slag	
	
Forslag	til	vedtak:		
Rådmannen	bes	om	i	større	grad	gjøre	utredning	av	hvilke	idrettsanlegg	som	bør	plasseres	i	
tilknytning	til	idrettsparker	i	de	ulike	sonene	i	Asker.	
	
	
ASKER	SOM	ARRANGEMENTS	BYGD	
Asker	kommune	bør	støtte	idrettslag	som	ønsker	å	arrangere	internasjonale	eller	nasjonale	
mesterskap,	og	større	konkurranser	og	stevner.	Større	idrettsarrangementer	er	viktig	for	idrettens	
rolle	som	kulturformidler	og	identitetsskaper.	Idrettsarrangement	bør	også	være	gode	bidrag	i	
omdømmebygging		for	kommunen.		
	
Forslag	til	vedtak:	
Asker	kommune	bør	støtte	og	samhandle	aktivt	med	idrettslag	som	ønsker	å	arrangere	
internasjonale	eller	nasjonale	mesterskap,	og	større	konkurranser	og	stevner.	
	
Prosjekter	mot	frafall	fra	idrett	og	fysisk	aktivitet	kan	også	sees	i	sammenheng	med	Asker	som	
arrangementsbygd:	Arrangementer	kan	gi	oppgaver	også	til	ungdom	som	ikke	satser	fullt	på	
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(topp)idrett	selv:	gir	behov	for	dommere,	sekretariat,	og	frivillige	til	arrangement.	Dette		holder	dem	i	
miljøet	rundt	klubbene,	gir	dem	bi-inntekter	og	tilknytning	til	klubbene.	
	
	
ANLEGGSINVESTERINGER	
Konkrete	anleggsønsker	og	-planer	som	er	innberettet	i	høringsperioden,	samt	fra	høringen	fra	
planprogrammet	(april/mai	2015)	må	gjennomgås	av	idrettsrådets	arbeidsgruppe.	Resultatet	av	
dette	arbeidet	vil	meddeles	politikerne	i	forkant	av	politisk	behandling	av	KIF	planen,	slik	at	listen	kan	
innarbeides	i	planverket.	Som	meddelt	tidligere	i	innspillet	må	prioriteringslisten	justeres	årlig	ut	ifra	
idrettsrådets	innspill	til	Handlingsprogram.	
	
	
Ta	gjerne	kontakt	med	leder	ved	spørsmål.	
	
	
	
Styret	i	Asker	Idrettsråd	

Kåre	Møllerhagen	 Anne-Marie	Christophersen	 				Petter	Johansen	 					Asgeir	Mamen	
Styreleder	 	 Nestleder	 	 	 				Styremedlem			 					Styremedlem	
	
Per	Ander	Owren						Anita	Munkvold	 		Olav	Lefdal	 			Ragna	Alstadheim	 						Knut	Friedrich	
Styremedlem	 									Styremedlem	 		Styremedlem	 			1.	varamedlem	 						2.	Varamedlem	
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DEL	6)		INNSPILL	FRA	KLUBBENE	

1)			ASKER	CYKLE	KLUBB	AV	22.	MARS	2016	

Klubben	ønsker	å	være	bidragsyter	ved	revidering	av	nåværende	sykkelstrategi	

	

2)			ASKER	TENNIS	KLUBB	AV	7.	APRIL	2016	

Oppgradering	av	fem	banedekker	på	utendørs	tennisbaner	til	estimert	kostnad	av	2,5	MONG	

Klubben	ønsker	å	etablere	et	”racketsenter”		i	nærheten	av	skole	eller	offentlig	transport.	Senteret	vil	
være	tilholdssted	for	tennis,	padel,	badminton,	bordtennis.	

	

3)			IF	FRISK	ASKER	FOTBALL	AV	16.	APRIL	2016	

Underskudd	av	fotballanlegg	på	Vettre/Blakstad.	Klubben	ønsker	å	etablere	privat	anlegg	på	Blakstad	
Gress	med	11er	og	muligens	7er	bane	med	kunstgress	med	tillegg	av	enkle	klubbhusfasiliteter.	
Klubben	ber	kommunen	og	AIR	om	bistand	til	å	sikre	areal	til	anlegget.	

	

4)			ASKER	SVØMMEKLUBB	AV	18.	APRIL	2016	

• Klubben	har	ambisjon	om	å	være	en	viktig	medspiller	for	kommunen	i	forbindelse	med	
tilsyn/letter	drifting	av	Holmen	Svømmehall	

• Klubben	har	ambisjon	om	å	bidra	til	å	gjøre	svømmeopplæringen	i	skolen	bedre	enn	den	er	i	dag.	
• Tilføyelse	under	høringsutkastets	Strategi	4	s	49:		Idrettslagene	skal	være	og	er	en	viktig	

bidragsyter	og	samarbeidspartner	til	og	sikre	stor	aktivitet	og	optimal	utnyttelse	for	alle	
brukergrupper	

• Tilføyelse	av	nye	kompetansemål	for	svømmeferdighet	side	22	under	kunnskapsgrunnlagets	
kapittel	3.5.2.	

• Klubben	ønsker	omformulering	av	kunnskapsgrunnlagets	kommentarer	til	utvikling	i	medlemskap	
i	Asker	Svømmeklubb	(side	43)	

• Tilleggsinformasjon	i	kunnskapsgrunnlagets	side	47	knyttet	til	videregående	skoler	med	
idrettslinjer	

• Korrigeringer	knyttet	ill	Asker	Svømmeklubbs	aktiviteter	i	del	4	–	underlagsdokumenter	fra	AIR	

	

5)			ASKER	SKØYTEKLUBB	AV	22.	APRIL	2016	

• Klubben	påpeker	ulike	feil	og	mangler	i	kartvedlegget	
• Asfaltering	av	Risenga	må	prioriteres	
• Kr	50	000	til	belysning	av	Trimtrappen	er	øremerket	og	må	gjennomføres	
• Garasjeanlegg	ved	kunstisbanen	må	prioriteres	for	å	unngå	unødig	slitasje	på	nytt	materiell	
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• Redegjørelse	for	status	til	Risenga	kunstisbane	må	inkluderes		under	”anleggsdekning	for	
isidrettene”	i	kapittel	5	i	høringsutkastet.	

• Benevnelse	av	innendørs	skøytehall	bes	endret	til	”Folkehallen	–	flerbrukshall	for	isaktivitet”,	
som	klubben	ber	om	at	det	i	KIF	plan	perioden	jobbes	aktivt	med	innenfor	en	begrenset	budsjett-	
og	driftsramme.	

• Korrigeringer	knyttet	ill	Asker	Skøyteklubbs	aktiviteter	i	del	4	–	underlagsdokumenter	fra	AIR	
• Klubben	ber	idrettsrådets	uttalelse	til	Bygningsrådet	knyttet	til	standardiserte	haller	vedlegges	

	

6)			HEGGEDAL	IDRETTSLAG	AV	22.	APRIL	2016	

Heggedal	IL	roser	planens	oppbygging.	Savner	samtidig	sammenheng	mellom	kunnskapsgrunnlaget	
og	resten	av	dokumentene.	Klubben	savner	også	tydelighet	i	ambisjonene	spesielt	under	
innsatsområde	Idrett.	

• For	å	oppnå	mål	innen	innsatsområdet	hverdagsaktivitet	må	grunnlaget	legges	i	ung	alder	
eksempelvis	gjennom	mer	fysisk	aktivitet	i	skolen.	

• Under	innsatsområdet	egenorganisert	aktivitet	uttrykkes	ønske	om	at	etablering	av	frilufts-	og	
aktivitetsparker	også	i	tilknytning	til	idrettsanlegg	

• Klubben	ønsker	at	man	i	større	grad	legger	til	rette	for	skøytebaner	som	nærmiljøtiltak	
• Klubben	fremhever	viktighet	av	å	kartlegge	årsak	til	manglende	inkludering.	Gruppen	som	

omtales	er	for	uensartet	og	peker	på	at	et	betydelig	arbeid	må	nedlegges	i	å	sikre	at	riktige	tiltak	
iverksettes	
	

• Innsatsområdet	Idrett	preges	av	for	mange	tabeller	og	tall	som	ikke	brukes	konstruktivt	i	
kapittelet.	

• Kapittelet	bør	fokusere	mer	på	ambisjoner	fremover	enn	å	forsvare	dagens	bilde	
• Befolkningsøkning	gjenspeiles	ikke	i	ambisjonsnivået	
• Måleindikator	for	dekningsgrad	for	kunstgressbaner	må	korrigeres	
• Planen	må	si	noe	mer	om	utfordringer	for	idretten	knyttet	til	sesongdefinisjoner.		
• Måltallet	for	hallkapasitet	må	utdypes	slik	at	fremstillingen	gir	et	riktig	bilde		
• Beskrivelse	av	friidrettsarenaer	i	Heggedal	må	justeres		
• Klubben	bemerker	at	argumentasjon	for	årsak	til	at	drift	av	haller	skal	overføres	til	

Eiendomsforvaltningen	også	må	gjelde	for	andre	idrettsanlegg	
• Klubben	mener	at	økt	andel	private	anlegg	vil	medføre	økte	kostnader	for	brukerne	og	at	dette	

stemmer	dårlig	med	ambisjonen	om	å	være	en	attraktiv	idretts	bygd	med	fokus	på	
lavterskeltilbud	

Klubben	mener	at	kommunen	bør	ha	som	ambisjon	å	legge	til	rette	for	idretten	ved	å	bygge	og	
vedlikeholde	nødvendige	typer	og	antall	idrettsanlegg	og	la	klubbene	fokusere	på	å	fylle		anleggene	
med	idrettsaktivitet	samt	kunne	forestå	tilsyn	og	enkel	drift.	
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7)			ASKER	BASKETBALL	CLUB	AV	24.	APRIL	2016	

Klubben	viser	til	at	basketball	kan	utgjøre	et	viktig	element	i	egenorganisert	idrett	ute,	motvirke	
frafall	blant	ungdommen,	kan	understøtte	inkludering,	og	det	kan	bidra	til	at	Asker	fortsatt	ligger	i	
norgeseliten	innenfor	idrett.		

• Klubben	ber	om	at	utebasketbalbaner	prioriteres	for	egenorganisert	aktivitet	
• Klubben	ber	om	å	bli	tatt	med	i	tett	dialog	ved	utbedring	av	uteområdet	i	tilknytning	til	skoler	
• Satsing	på	basketball	i	tillegg	til	fotball	for	å	sikre	varierte	aktiviteter	og	inkludering	av	flere	
• Asker	har	for	få	flerbrukshaller	og	klubben	ber	om	at	dette	prioriteres	høyt	
• Klubben	ber	om	at	flerbruksflaten	i	NCFs	velodromprosjekt	anvendes	til	matcharena	for	

basketball	

	

8)			HOLMEN	IDRETTSFORENING	AV	26.	APRIL	2016	

• Etterlyser	offensiv	strategi	med	klare	måltall	for	hvilke	områder	man	ønsker	å	sikre	til	
idrettsformål	i	Holmen-området	

• Kommunens	soneinndeling	harmonerer	ikke	med	klubbens	naturlige	nedslagsfeltet	og	kan	gi	et	
feilaktig	bilde	av	anleggssituasjonen	

• Klubben	foreslår	å	etablere	kontaktpersoner	i	asylmottak	som	kan	gjøre	det	enklere	både	for	
flyktninger	og	idrettslag	å	”finne”	hverandre	

• Setter	spørsmål	ved	om	treningskapasitet	i	anlegg	faktisk	øker	når	man	tar	i	betraktning	
befolkningsøkningen	

• Etterlyser	mer	spesifikke	målekriterier	for	yngre	medlemmer	som	faller	utenfor	Askermodellen	
	

9)			ASKER	SKIKLUBB	-	ORIENTERINGS	GRUPPEN	

Orienteringsgruppen	ber	om	at	orientering	og	turorientering	som	aktivitetstilbud	i	naturen	gis	omtale	
innenfor	de	respektive	innsatsområdene	i	kommunedelplanen.	
	
Gruppen	mener	vedlikehold	av	orienteringskart	må	tas	med	i	handlingsplaner	og	budsjetter	på	
samme	måten	som	vedlikehold	av	andre	idretts-	og	friluftslivsanlegg.	
	

10)			ASKER	VANNSPORTKLUBB		

Klubben	ønsker	å	få	tilgang	til	et	vann	der	man	kan	utøve	vannsport	som	wakeboard,	wakeskate,	
vannski	og	knebrett.		Man	kan	lage	to	typer	anlegg	med	store	investeringsforskjeller.	Anlegget	kan	
være	supplement	til	egen	idrett	som	bla.	kitere	når	det	ikke	er	vind	og	snowboardere	når	det	ikke	er	
snø.	
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DEL	7)	INNSPILL	FRA	KLUBBENE	I	SIN	HELHET:	

1)			ASKER	CYKLE	KLUBB	AV	22.	MARS	2016	

Fra:	Kay	Evensen	<kay.evensen95@gmail.com>	
Dato:	tirsdag	22.	mars	2016	07:49	
Til:	Asker	Idrettsråd	<gry@askeridrettsrad.no>	
Emne:	Re:	HØRING	M/FRIST	22.	APRIL	på	kommunedelplan	for	idrett,	friluftsliv	og	fysisk	aktivitet	
2016	-	2020	
	
Hei,	
	
Mye	bra	i	disse	dokumentene.	
	
For	oss	i	ACK	er	det	viktig	å	kunne	være	en	bidragsyter	når	nåværende	sykkelstrategi	skal	revideres	i	
løpet	av	året	og	det	skal	lages	handlingsplaner.	Vi	ser	mange	muligheter	for	forbedringer	for	syklister	
mht	sikkerhet,	fremkommelighet,	opplæring,	mm.	
	
Ha	en	fortsatt	god	påske.	
	
Mvh	Asker	Cykleklubb	
	
Kay	Evensen	
Styreleder	

	

2)			ASKER	TENNIS	KLUBB	AV	7.	APRIL	2016	

Fra:	Asker	Tennisklubb	<markus@askertennis.no>	
Dato:	torsdag	7.	april	2016	13:42	
Til:	Asker	Idrettsråd	<post@askeridrettsrad.no>	
Emne:	SV:	Til	informasjon:	Underlagsdokumenter	Kommunedelplan	idrett	2016-28	fra	AIR	
	
Hei.	
		
Innspill	fra	Asker:	
• Vill	få	med	på	planen	om	oppgradering	av	banedekke	på	alle	utebanene	som	gör	att	man	kan	

spille	längre	på	hösten	och	tidigare	på	våren	och	även	direkt	etter	det	regnat.	Säsongen	förlängs	
med	åtminståne	3	månader.	Det	er	9	st	baner	totalt	men	samtidigt	som	vi	bygger	boble	nå,	
kommer	vi	endre	dekket	på	4	baner,	så	det	kommer	kun	bli	5	baner	igjen.	Estimert	pris	på	det	er	
da	ca	2,5	mill,	så	det	önsker	vi	ha	med	i	planen	dersom	muligt.	

• Få	ett	nytt	areal/mark	med	nytt	racket	senter	i	for	exempel	heggedal	eller	hvor	det	er	plass	med	
tennis,	badminton,	pingis,	padel.	Dette	arealet	önsker	vi	selvsagt	ha	i	närheten	till	en	skole	eller	
offentlig	transport.	

		
		
Mvh	Markus	Berg	Daglig	leder	&	Hovedtrener	Asker	TK	
Mobiltelefon:	+47	91	00	32	00	E-post:	Markus@askertennis.no	
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3)			IF	FRISK	ASKER	FOTBALL	AV	16.	APRIL	2016	
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4)			ASKER	SVØMMEKLUBB	AV	18.	APRIL	2016	

Innspill	til	Kommunedelplan	for	idrett,	friluftsliv	og	fysisk	aktivitet	

Til	Asker	Idrettsråd	fra	Asker	Svømmeklubb		
Dato:	18.04.2016	
	

Del	1	Høringsutkast	

Side	44	Under	tabell	nr.	8	
Dekningsgraden	vil	øke	når	Holmen	svømmehall	tas	i	bruk,	da	den	er	større	en	Landøya	bad	(som	skal	
rives.)		Asker	svømmeklubb	har	planer	for	drift	av	den	nye	Holmen	Svømmehall	med	utvidede	
åpningstider	i	forhold	til	dagens	åpningstider	på	Risenga	og	Landøya,	noe	som	vil	bidra	til	økt	
tilgjengelighet	for	allmenheten.	Svømmeklubben	ønsker	også	å	utvide	skolesvømmingen	slik	at	
tilbudet	kan	oppfylle	kompetansemål	gitt	i	forskrift	til	læreplan	i	kroppsøving.	Det	nye	
kompetansemålene	fordrer	at	eleven	har	mere	tid	i	bassenget.	Svømmeklubben	ønsker	å	legge	til	
rette	for	dette	ved	arrangere	skolesvømmingen	og	drifte	den	nye	svømmehallen	i	tråd	med	
intensjoner	og	føringer	fra	kommunen.	

Side	49	Strategi	3:	Sikre	forutsigbarhet	i	drift	av	idrettsanlegg	
Asker	svømmeklubb	har	spilt	inn	en	driftsmodell	for	den	nye	Holmen	svømmehall	med	hovedformål	å	
gjøre	hallen	mest	mulig	tilgjengelig	for	publikum.	Videre	ønsker	klubben	å	tilby	et	skolesvømmetilbud	
som	er	i	tråd	med	den	nye	forskriftene	i	læreplanen.	Klubben	ønsker	at	måloppnåelse	vurderes	ved	
antall	besøkende.	Driftsmodellen	er	i	tråd	med	Asker	kommunes	ambisjoner	om	å	være	en	
samhandlingskommune.			

Strategi	4:	Sikre	optimal	utnyttelse	av	eksisterende	anlegg		
Idrettslagene	skal	være	og	er	en	viktig	bidragsyter	og	samarbeidspartner	til	og	sikre	stor	aktivitet	og	
optimal	utnyttelse	for	alle	brukergrupper	
	

Vedlegg	3	Måleindikatorer		
Besøkstall	ønsket	resultat	440.000/år		

Dagens	besøkstall	på	Risenga	er	ca.	260.000/år	og	på	Landøya	ca.	110.000	det	betyr	at	man	legger	
opp	til	en	forsiktig	økning	av	besøkstallet	for	den	nye	Holmen	svømmehall.	Svømmeklubben	tror	dette	
er	mulig	og	at	det	ønskede	resultat	er	forsiktig	anslått.	Klubben	mener	at	med	den	modell	de	foreslår	
for	åpningstider	og	skolesvømming	vil	det	ikke	være	noe	problem	å	oppfylle	kommunene	forventinger	
til	besøkstall.	
	
	
Del	2	Kunnskapsgrunnlag	

(Side	10-11)	Figur	4	og	5.	Det	står	«andel»,	mens	det	er	«antall»	som	er	presentert.)	dette	er	kun	
rettelse	og	har	ikke	noen	med	svømmeklubben.	

Side	22	-	3.5.2	
Det	er	kommet	nye	kompetansemål	for	svømmeferdigheter	etter	4	årstrinn	gitt	i	forskrift	til	læreplan	i	
kroppsøving.	Svømmekravene	for	en	4.klassing:	
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• Være	svømmedyktig	ved	å	falle	uti	på	dypt	vann.	
• Så	svømme	100	meter	på	magen	og	underveis	dykke	ned	og	hente	en	gjenstand	med	

hendene.	
• Så	stoppe	og	hvile	i	tre	minutter	mens	du	flyter	på	magen,	orienterer	deg,	ruller	over	og	flyter	

på	rygg.	
• Så	svømme	100	meter	på	rygg	og	ta	deg	opp	på	land.	

		 (Kilde:	Forskrift	til	læreplan	i	kroppsøving	-	kompetansemål	etter	4.	årstrinn.)	
	

Side	43:	Det	står:	Svømmingen	har	mistet	35	%	av	medlemmene	sine	mellom	2006	og	2014,	og	hadde	
1300	medlemmer	i	2014.	

Dette	må	sees	i	perspektiv	til	at	Asker	svømmeklubb	har	ryddet	medlemsregistrene	og	at	det	ikke	er	
en	reell	nedgang	av	medlemmer.	Vi	er	en	klubb	i	vekst	og	det	er	misvisende	å	si	at	vi	har	mistet	35%	
av	medlemmene.	Dette	kan	styrkes	av	budsjetter	og	regnskap	tidligere	år.		
	

Side	47	-	Videregående	skole	med	idrettslinjer.	
Nesbru	videregående	starter	til	høsten	med	tilrettelagt	linje	for	idrettsutøvere	med	større	fleksibilitet	
og	forståelse	for	den	enkelte	utøveren.	De	klubber	som	er	med	på	denne	satsningen	er	Asker	
Turnforening,	Holmen	Tropp&Turn,	Holmen	fotball	og	Asker	svømmeklubb.	

Del	4	Underlagsdokument	fra	AIR	

nr	 Idrett	 Klubb	 Status/Def	 Moment	 Kort	sikt	(<3	år)	 Lang	sikt	
(>3år)	

53	 Stuping	 ASK	 Trener	på	
Risenga	

Forsetter	på	
Risenga	

Tilbud	til	
nybegynnere	og	
videregående	

Nasjonalt	nivå	

54	 Svømming	 ASK	 Trener	på	
Risenga	og	
Landøya.	
Stor	aktivitet	
på	alle	nivåer		

Ønsker	
utvidet	ansvar	
for	drift	av	
den	nye	
Holmen	
svømmehall	
og	
Skolesvømmin
g	få	å	gi	bedre	
tilbud	til	alle	
grupper	og	
utvidet	
tilgjengelighet			

Konsolidere	bredde	
og	elitesatsing	ved	
kurs	og	
treningsvirksomhet.	
Overta	ansvar	for	
skolesvømming	og	
drift	av	Holmen	
svømmehall		

Et	attraktivt	
internasjonalt	
svømmemiljø	og	
skolesvømmetilb
ud	som	oppfyller	
forskriftskravene	

55	 Synkron	 ASK	 Trener	på	
Landøya	

Vil	trene	i	den	
nye	Holmen	
svømmehall	

Konsolidere	
nybegynner	og	
videregående	
grupper		

Plasseres	seg	
blant	i	de	tre	
beste	lag	i	
landet	

65	 Vannpolo	 Landøy
a	
vannpol
oklubb	

Trener	på	
Landøya,	
samarbeid	
med	ASK	om	
juleavslutning	

Vil	trene	i	den	
nye	Holmen	
svømmehall	

Undersøke	
muligheter	for	
utvidet	samarbeid	
med	ASK.	
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4)			ASKER	SKØYTEKLUBB	AV	22.	APRIL	2016	
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NOTAT	FRA	ASKER	IDRETTSRÅD	KNYTTET	TIL	BYGNINGSRÅDETS	BEHANDLING	AV		
KIF	PLANEN	2016-28	

	

Til	Bygningsrådet	 	

Kopi:		 Leder	komité	for	teknikk,	kultur	og	fritid	
		 Direktør	Ragnar	Studsrød	
		 Direktør	Ragnar	Sand	Fuglum	
		 Leder	Natur	og	Idrett,	Lisbeth	Stokke	Fjeldly	
		 	
Asker,	20.	mars	2016	

	
NOTAT	FRA	ASKER	IDRETTSRÅD	KNYTTET	TIL		sak	0040/16	i	BYGNINGSRÅDET	
HØRINGSINNSPILL	FRA	BYGNINGSRÅDET	TIL	KIF	PLANEN	
		
Av	sakskartet	ser	vi	at	rådmannen	har	fremlagt	Høringsutkast	til	"Kommunedelplan	for	idrett,	
friluftsliv	og	fysisk	aktivitet	2016	-	2028»	(KIF	planen)	og	ber	om	uttalelse	fra	Bygningsrådet.	Asker	
idrettsråd	beklager	den	sene	tilbakemeldingen	til	bygningsrådets	medlemmer	knyttet	til	denne	
saken.	
		
Innspill	til	vedtak	i	sak	BYR	40/16	
Asker	idrettsråd	ber	bygningsrådet	om	å	oppfordre	rådmannen	til	å	vurdere	bruk	av	såkalte	
‘standardhaller’	når	idrettsanlegg	planlegges.	Reduserte	kostnader	for	slike	fullgode	anlegg	gir	
mulighet	for	at	fler	anlegg	kan	realiseres	innenfor	tilgjengelige	budsjetter.	
	
Asker	idrettsråd	(AIR)	er	opptatt	av	å	få	mest	mulig	anlegg	ut	av	investerte	midler.	AIR	ønsker	at	
Bygningsrådet,	gjennom	sin	uttalelse	til	KIF	planen,	kan	gi	et	signal	til	rådmannen	om	at	Bygnings-
rådet	har	forståelse	for	fordeler	for	kommunen	og	brukerne	når	det	bygges	‘standardhaller’.		
		
Idrettsanlegg	er	som	regel	arealkrevende	anlegg,	som	krever	adkomst	og	parkering.	Bygningsrådet	
kommer	som	regel	ikke	‘på	banen’	for	politisk	behandling	av	slike	anlegg	i	forhold	til	behov,	
innsatsområder,	medvirkning,	prioriteringer	og	kostnader,	som	jo	er	hovedelementer	i	KIF-
planen.	Det	er	i	så	måte	spennende	å	se	hvilke	uttalelser	Bygningsrådet	har	til	en	slik	plan.	
	
Standardhaller	er	‘nøkterne	skreddersydde	idrettshaller,	som	bygges	med	standardløsninger’.	
Avgjørende	for	anleggenes	kvalitet	og	funksjonalitet,	er	selvsagt	konsulenters	og	leverandørers	
erfaring	og	kunnskap	i	å	planlegge	og	bygge	denne	type	anlegg.	Det	er	alltid	nødvendig	med	fleksible/	
skreddersydde	løsninger	som	ivaretar	ulike	idretters	behov	i	hvert	prosjekt.	Standardløsningene	
dreier	seg	om	tekniske	delelementer	i	et	slikt	anlegg	som	for	eksempel	energi/kjøleanlegg	og	
bygningskropp.	Her	kan	betydelige	besparelser	oppnås.	
		
Ved	å	bruke	standardiserte	og	utprøvde	løsninger,	vil	man	få	mer	anlegg	for	pengene.	Forutsetning	
for	dette,	som	for	ethvert	prosjekt,	er	at	anleggene	må	programmeres	og	prosjekteres	nøye.	Estetikk	
kan	ivaretas	med	enkle	hjelpemidler	som	eksempelvis	fargevalg	og	lyssetting.	
			
	
	



	

Postadresse	 Besøksadresse:	 	 post@askeridrettsrad.no	
Postboks	166,	1372	Asker	 	 Hasselbakken,	Askerveien	47	 www.askeridrettsråd.no	

Varaordfører	Onarheim	(H)	oppfordret	idretten	på	AIR-forum	høsten	2015	om	å	bistå	politikere	og	
administrasjon	til	å	finne	gode	løsninger	med	bruk	av	‘standardhaller’.	Slik	at	idrettsanlegg	kan	
gjennomføres	billigere,	og	flere	anlegg	kan	realiseres	innenfor	tilgjengelige	budsjetter.	
	
	
Kontakt	gjerne	styreleder	Kåre	Møllerhagen	ved	spørsmål.	
M:	90	14	02	60		
E:	kare.mollerhagen@enviroteam.no	
	
	
	
	
	
Styret	i	Asker	Idrettsråd	

	

Kåre	Møllerhagen	 Anne-Marie	Christophersen					 						Petter	Johansen											Asgeir	Mamen	
Styreleder	 	 Nestleder	 	 	 						Styremedlem	 				Styremedlem	
	
Per	Ander	Owren	 Anita	Munkvold			Olav	Lefdal												Ragna	Alstadheim						Knut	Friedrich	
Styremedlem	 	 Styremedlem	 						Styremedlem					1.	varamedlem											2.	varamedlem	
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6)			HEGGEDAL	IDRETTSLAG	AV	22.	APRIL	2016	
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7)			ASKER	BASKETBALL	CLUB	AV	24.	APRIL	2016	

	

Uttalelse	fra	Asker	Basketball	Club:	Kommunedelplan	for	idrett,	friluftsliv	og	

fysisk	aktivitet	2016-2028	

	

Bakgrunn	

Basketball	utgjøre	en	god	arena	for	
egenorganisert	aktivitet	i	utendørs	
nærmiljøanlegg	for	mennesker	i	alle	aldre.	
Bildet	viser	aktivitet	på	et	anlegg	i	Drammen	
sentrum,	i	april	2016.	Grupper	som	i	liten	
grad	driver	tradisjonell	norsk	uteaktivitet	
kan	finne	en	arena	for	integrasjon	og	
aktivisering	i	basketball.		Slik	egenorganisert	
basketaktivitet	i	nærmiljøet	er	vanlig	mange	
steder,	i	tillegg	til	mer	organisert	satsing	på	
basket.		
	
Frafallet	i	ungdomstiden	er	mindre	i	basket	
enn	i	andre	idretter:		Basketsporten	er	
relativt	liten	blant	de	yngste	her	i	Asker	(og	
det	er	vanlig	å	starte	i	8-10	års	alder),	men	
starter	barna	først	med	basket	er	det	relativt	
høy	sannsynlighet	for	at	både	gutter	og	
jenter	i	Asker	satser	videre	gjennom	
ungdomsskoletiden	og	på	videregående	
skole.	I	figur	2	på	side	37	i	høringsutkastet	har	basket	steget	opp	som	den	7.	største	sporten	i	Asker	i	
aldersgruppen	13-19	år.			

På	bildet	ser	vi	
Asker	Aliens’	
Jenter	19,	som	
vant	over	Ullern	
og	ble	
norgesmestere	i	
April	i	år.		
Jentene	er	gode	
forbilder	for	de	
yngre,	og	de	
bidrar	til	å	holde	
flere	i	idretten	
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gjennom	ungdomstiden.		Vi	tror	miljøet	rundt	elitelagene	våre	(Kvinner:	KL	og	herrer:	BLNO)	også	
bidrar	sterkt	til	å	holde	på	ungdommens	interesse.	I	en	kommune	i	vekst,	der	vi	får	flere	og	flere	
sambygdinger	uten	erfaring	med	tradisjonelt	norsk	friluftsliv,	kan	basketball		utgjøre	et	viktig	element	
i	egenorgansiert	aktivitet	ute,	motvirke	frafall	fra	sport	blant	ungdommen,	det	kan	understøtte	
inkludering,		og	det	kan	bidra	til	at	Asker	fortsatt	ligger	i	norgeseliten		innenfor	idrett.		
	
Erfaring	i	vår	klubb	tilsier	imidlertid	at	stor	satsing	på	økt	rekruttering	må	gå	hånd	i	hånd	med	både	
anleggsutvikling	og	klubbutvikling	for	å	være	bærekraftig.	Vi	hadde	tidlig	på	2000-tallet	en	periode	
med	svært	mange	nye	medlemmer.	Yngre	spillere	kan	i	større	grad	enn	andre	få	dekket	sitt	
treningsbehov	i	mindre	haller	og	gymsaler,	eller	ved	å	trene	trangt	i	større	haller.	Men	erfaringen	er	
at	etter	storstilt	rekruttering	må	det	finnes	et	mottaksapparat	for	eldre	spillere,	noe	som	betinger	
både	god	nok	hallkapasitet	(og	gjerne	uteanlegg)	og	kapasitet	blant	frivillige.			
	
Klubben	har	vært	gjennom	omstilling.	Den	har	godt	fotfeste	med	sosiale	prosjekter.	Vi	ønsker	ny	
satsing	på	innfasing	av	mange	nye	unge	medlemmer	–	og	selvsagt	også	fra	utsatte	grupper.		Men	vi	
håper	samtidig	-	i	god	samskapingsånd	–	at	dette	kan	gå	hånd	i	hånd	med	utvikling	og	tilpasning	av	
kommunens	anlegg	til	vår	sports	behov.	I	motsetning	til	mange	andre	idretter	og	klubber	har	ikke	
Asker	Basketball	Club	et	klubbhus	eller	et	eget	«hjemme»-	område	som	base	for	frivillig	
engasjement,		fellesskap	og	dugnader.		Vi	innser	at	det	vil	ligge	langt	fremme	å	oppnå	noe	slikt	for	en	
liten	klubb	som	vår.	Men	vi	tror	og	håper	svært	mye	kan	gjøres	i	fellesskap	med	kommunen	ved	
passende	justeringer	og	utdypninger	i	planen	som	nå	er	sendt	på	høring.		
	
Hovedmerknad	fra	ABC		til	KIF-planen	
Våre	hovedmerkader	til	KIF-planen	er	at	vi:	ønsker	prioritering	av	utbedring	av	basketkurver	og	
bygging	av	utebasketbaner	på	skoler	og	ved	knutepunkter	i	kommunen,	og	vi	ønsker	en	felles	
forståelse	for	at	flerbrukshaller	(eller	gjerne	noe	mindre	og	rimeligere	haller)	i	neste	runde	
prioriteres	blant	de	anleggene	som	nå	ikke	er	inne	på	prioriteringslisten.	Vi	ber	om	at	kommunen	blir	
aktiv	pådriver	for	at	flerbrukshallen	knyttet	til	Velodrom-prosjektet	tilpasses	basketspill	og	kan	bli	ny	
Matcharena	for	basket.		
	
Detaljerte	merknader	
Uteområder:	

• Vi	ber	om	at	utebasketballbaner	blir	et	prioritert	tiltak	i	forhold	til	egenorganisert	aktivitet.	Et	
sentrumsnært	område	bør	tilrettelegges	for	Street	Basket,	alternativt	etableres	i	den	del	av	
Asker	der	en	ser	for	seg	den	største	veksten	i	antall	unge;	dvs	i	sentrale	Asker	sør	og	nord.		

• Vi	ber	om	å	bli	tatt	med	i	tett	dialog	ved	utbedring	-	og	bygging	av	nye-	uteområder	i	
nærmiljøene	og	på	skolene,	slik	at	basketkurver	av	en	kvalitet	som	inviterer	til	ordentlig	
basketspill	blir	etablert	og	vedlikeholdt.		

• Vi	ber	om	satsing	på	basket	i	tillegg	til	fotballbaner	ved	nye	skoler.	Inkludering	av	alle	i	
utetiden	kan	kreve	mer	varierte	aktivitetstilbud	enn	det	som	gjerne	finnes	i	dag.			
	

	
	



	

Postadresse	 Besøksadresse:	 	 post@askeridrettsrad.no	
Postboks	166,	1372	Asker	 	 Hasselbakken,	Askerveien	47	 www.askeridrettsråd.no	

Flerbrukshaller	
• I	henhold	til	norm	fastsatt	av	KUD	bør	det	være	minimum	1	hallflate	per	5000	innbyggere,	

noe	som	tilsvarer	12	flerbrukshaller	i	Asker.	Med	anslått	befolkning	i	2030	på	ca	75000	vil	det	
være	behov	for	15	flerbrukshaller	etter	normen.		

• Vi	ber	om	at	det	etableres	forståelse	om	at	flerbrukshaller	med	spilleflater	bør	stå	høyt	på	
prioriteringslisten	neste	gang	det	lages	en	slik	prioriteringsliste.	

• Vi	ber	kommunen	vurdere	å	prioritere/fremskynde	mindre	og	billigere	anlegg	-	som	kan	være	
store	nok	for	basket	(og	volleyball),	men	som	kan	avlaste	de	større	hallene	og	gi	mere	tid	for	
f.	eks.	håndball	der.	Drengsrudhallen	er	for	eksempel	et	svært	kjærkomment	tilskudd	til	
hallkapasiteten	for	basket.	
	

Velodrom	med	Matcharena	for	basket	
• Vi	ber	kommunen	være	pådriver	for	at	Velodrom-prosjektet	legger	opp	til	at	spilleflaten	på	

tilknyttet	arena	kan	brukes	til	basketspill	og	bli	Matcharena	for	basket.		
• Utsikter	til	en	sentrumsnær	Matcharena	for	basket	vil	gi	ny	glød	i	satsningen	på	rekruttering	

av	mange	flere	til	klubben	-	som	erfaringsmessig	blir	lenge	i	sporten.	
	

	
Oppsummering	
ABC	ønsker	å	være	med	og	møte	utfordringene	knyttet	til	befolkningsvekst	i	kommunen	og	
tendensene	til	mer	passiv	befolkning.	Basketball	kan	være	en	medisin	mot	frafall	fra	idretten	og	
arena	for	inkludering	og	egenorganisert	aktivitet	-		godt	i	tråd	med	slagordet		«bli	med	ut,	ut	og	lek,	
så	kan	du	bli	supersprek».	Men	satsing	på	økt	vekst	i	klubben	forutsetter	utsikter	til	bedre	
infrastruktur	innen	rimelig	tid.	I	tråd	med	kommunens	samskapingsvisjon	ser	vi	frem	til	å	være	en	
aktiv	medspiller	i	prosesser	for	å	få	til	dette.		
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8)			HOLMEN	IDRETTSFORENING	AV	26.	APRIL	2016	
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9)			ASKER	SKIKLUBB	-	ORIENTERINGS	GRUPPEN	

Innspill	til	Kommunedelplan	for	idrett,	friluftsliv	og	fysisk	aktivitet	fra	orienteringsgruppa	i	Asker	
skiklubb.	

Dette	innspillet	er	skrevet	på	vegne	av	orienteringsgruppa	i	Asker	skiklubb.	
Orientering	er	en	lavterskelaktivitet	med	svært	beskjedent	utstyrskrav.	
Den	utøves	i	naturen	og	krever	ingen	opparbeidete	anlegg.	
Orientering	kan	utøves	av	alle	aldre	og	aktivitetsnivåer	og	i	nærheten	av	der	folk	bor.	
Orientering	er	mer	aktivt	og	spennende	enn	vanlig	turgåing	og	virker	derfor	mer	motiverende	på	
barn	og	unge.	
	
Orientering	som	aktivitet	kan	tilpasses	på	alle	alderstrinn	og	på	alle	aktivitets-	og	ferdighetsnivåer	og	
passer	veldig	godt	inn	i	kommunedelplanens	profil	og	innsatsområder.	
Vi	ber	om	at	orientering	og	turorientering	som	aktivitetstilbud	i	naturen	gis	omtale	innenfor	de	
respektive	innsatsområdene	i	kommunedelplanen.	
Spesielt	turorientering	har	en	plass	i	folkehelseplanens	strategi	om	å	øke	hverdagsaktiviteten	i	
befolkningen.	
Turorientering	er	brukt	som	billedillustrasjon	i	folkehelseplanen	i	forbindelse	med	innsatsområde	
nærmiljø:	

	
(Bilde	fra	Kommunedelplan	for	folkehelse	kap.	3.3	-Innsatsområde	nærmiljø)	
	
Orienteringskartene	er	orienteringssportens	idrettsanlegg.	
Fremstilling	og	vedlikeholde	orienteringskart	er	fagarbeid	på	linje	med	det	som	kreves	til	bygging	og	
vedlikehold	av	andre	idrettsanlegg.	
På	grunn	av	endringene	som	skjer	i	terrenget	og	de	krav	som	ellers	stilles	til	kartene	er	
orienteringskart	ferskvare	som	må	oppdatere/	vedlikeholdes	omkring	hvert	2.	-	5.år.	
Vi	mener	vedlikehold	av	orienteringskart	må	tas	med	i	handlingsplaner	og	budsjetter	på	samme	
måten	som	vedlikehold	av	andre	idretts-	og	friluftslivsanlegg.	
	
Mvh	
Jon	Arvid	Fossum	
Leder	
Asker	Skiklubb	orientering	
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10)			ASKER	VANNSPORTKLUBB		

	

Askers	nye	favorittsport	bør	være:	

Vannsport	

1. Vannsport.	
Vannsport	slik	den	et	definert	her		omfatter	bla.	wakeboard,	wakeskate,	vannski	og	knebrett.		

Disse	sportsgrenene	som	alle	er	miljøvennlige	forutsetter	et	anlegg.		Et	anlegg	er	godt	for	vannet.		
Det	skaper	sirkulasjon	i	vannet	noe	som	tilfører	oksygen.		Det	gjør	vannet	renere.	Vannsport	som	
nevnt	over,	bruker		minimalt	med	strøm.	
	
Det	finnes	to	forskjellig	typer	anlegg,	begge	kan	brukes	på	samme	sted.	

Se	link	om	mulig		https://www.youtube.com/watch?v=a-7i5_NWD-U	

	

2. Beskrivelse	av	anlegg.	
Kort	beskrivelse	av	alternative	anlegg:	

Type	1:	full	størrelse	:	Anlegget	kan	ses	på	som	en	skiheis	på	vannet	med	5-6	master	som	holder	en	
line	oppe	å	man	blir	trukket	rundt	og	rundt.	Der	kan	6-7	syv	mennesker	kjøre	samtidig.		I	løpet	av		en	
time	får	mange	kjørt.			Anlegget	styres	av	kun	én	person	

Antatt	pris:	:	230	000	euro		

Type	2:	system	2.0:		Her	er	bare	med	to	master.		Det	innebærer	at	kun		en	kan	kjøre	om	gangen,	frem	
og	tilbake.		Anlegget	styres	av	en	person.	

Pris:	22	000	euro.	
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3. Anvendelse	
Anlegget	vil	kunne	ha	mange	brukere	for	ungdom.		Det	omfatter	bla.	supplement	til	egen	idrett	som	
bla.	kitere	når	det	ikke	er	vind	og	snowboardere	når	det	ikke	er	snø.	

Vi	er	sikre	på	at	et	slikt	anlegg	vil	være	et	godt	tilbud	til	ungdom	i	Asker.	
	
Klubber	i	landet,	er	organisert	slik	at	private	eier	anlegget,	mena	klubbene	har	ansvar	for	den	
løpende	drift.		Det	vil	i	Asker	kunne	skje	i	regi	av	Asker	Vannsportklubb.	
	
Vårt	ønske	er	å	få	tilgang	til	et	vann	der	vi	kan	utøve	vår	idrett.		Vi	ønsker	å	bygge	opp	et	godt	
klubbmiljø	for	idrettsinteressert	ungdom	i	Asker	kommune.																		

	

	


